
Zápis schůze Grémia předsedů kolejních rad

v Praze dne 18. ledna 2022

Přítomní předsedové:  Kateřina   Junáková   (Švehlova),  Nikola  Bartková   (Budeč),  Nikoleta
Anderlová (17. listopadu), Lukáš Navrátil (Kajetánka), Martin Polívka
(Šafránkův pavilon), Tomáš Kalina (Heyrovského) 

Přítomní hosté:  ředitelka  KaM   Ing.  Miluše   Valdová,   vedoucí   Útvaru   ubytovacích
služeb  Mgr.  Miroslava   Hurdová,  Martin  Mareš   (bývalý   předseda
Grémia), Jaroslav Štefunko (kolej Švehlova)

Zapisovatelka: Nikola Bartková

Zápis schůze:

Nově zvolená ředitelka Kolejí a Menz Ing. Miluše Valdová seznámila GPKR s plánovanými
změnami. Vzhledem k prudkému růstu cen energie (navýšení výdajů o 40 milionů korun) se budou
zvyšovat ceny kolejného. Nové ceníky se budou zveřejňovat v březnu, Grémium bude informováno s
dostatečným předstihem. 

Přítomní  členové  v souvislosti   se  zvedáním  cen  vyjádřili   obavu  o  dostupnosti   bydlení  na
kolejích pro studenty s horšími finančními možnostmi; vzhledem k vysokým cenám podnájmu v Praze
je kolej mnohdy jediná možnost rozumného bydlení. Členové GPKR se budou informovat o možnosti
zvýšení ubytovacího a sociálního stipendia pro studenty. Ředitelka přislíbila vydání prohlášení KAM
o plánovaném zvýšení cen kolejného jako podklad pro žádost o zvýšení stipendií. 

Pro  vedoucí   koleje  by  měla  být   v budoucnu   zavedena  manažerská   výsledovka.  Kolejním
radám bylo přislíbeno nahlédnutí do plánovaných výsledovek. 

Aktuální priorita je sestavit havarijní stavy na jednotlivých kolejích. Další priorita je sestavit
podklady pro červnový dotační program ve výši 500 milionů na investice do oprav a úprav kolejí.
Ředitelka vidí smysl v zachování historických a památkových kolejí jakožto jednu z náplní univerzity.
Návrhy   se  musí   stihnout   do   května   a  představují   velkou   administrativu   se   získáváním  povolení.
Zástupci koleje Švehlova byli ujištěni, že plánované změny se nedotknou práce, kterou kolejní rada
odvedla na revitalizovaní vnitrobloku. 

Mgr. Hurdová poskytla náhled do aktuální situace na kolejích.  Momentálně se řeší  příjezd
Erasmus   studentů   a   komplikovanější   příjezd   slovenských   studentů   na   kolej,   kteří  musí  mít   dle
aktuálních   opatření   PCR   test.   Co   se   týče   antigenních   testů,   prodej   na   vrátnici   se   přerušil   pro
nedostatek antigenních testů v celé republice. Pro placení kolejí je nyní možné používat push platby.
Nahlašování závad je nyní plně přes QR kódy vyvěšené na kolejích, bylo ukončeno nahlašování přes
Mefisto. Kolejní rady slíbily zaslat mail s přáním jednotlivých kolejí na nádoby pro tříděný odpad.  

Dále se probíral stav menz. V Plzni se bude spouštět pilotní projekt nového konceptu menz,
pokud se osvědčí, bude implementován i v pražských menzách. Padla připomínka, že vegetariánská
jídla často docházejí, často se vyprodají ještě před dvanáctou hodinou. To je prý záležitost predikce
počtu porcí, kdy se přihlíží především na omezení plýtvání jídlem. Vegetariánům se tedy doporučuje
předobjednávání své porce. 

Co se   týče  nesnězených porcí  a  zamezení  plýtvání   jídlem,  na  17.   listopadu se  nyní  bude
zkoušet koncept chlazeného boxu pro vakuově balené porce jídla. Za stejnou cenu jako při výdeji přes



poledne si studenti budou moct koupit jídlo během zbytku dne a večera. Podobný projekt už běžel na
Kajetánce, ale byl ukončen z nedostatku zájmu, nedostal se prý do povědomí studentů a nenahrávaly
mu dispozice koleje (ne všichni studenti měli dostupné mikrovlnky pro ohřev jídla). 

Krátce   se  probrala  problematika  nového  rezervačního   systému,  který  by  disponoval  např.
online podepisováním smluv. Systém Mefisto funguje od roku 2007,  na nový systém stále nebyla
vypsaná   veřejná   zakázka.   Systém   z ČVUT   nesplňoval   potřeby  UK,  musel   by   se   řádně   upravit.
Problém nahraditelnosti  Mefisto spočívá v provázání s mnoha dalšími systémy UK. Bylo navrženo
použít  hotelový systém rezervací  Muse, Mgr.  Hurdová oponuje,  že kolej  není  hotel a  náplň práce
ubytovací kanceláře nespočívá pouze v rezervacích.

Ředitelka   zmiňuje   marketing   a   propagace   bydlení   na   koleji   na   sociální   síti.   Nikoleta
Anderlová   nabízí   poskytnout   tipy   o   vedení   sociálních   účtů.   Na   závěr   ředitelka   oznámila   plán
personálních změn v dalších měsících tohoto roku. 


